
Möte 7/7-24 Stoppa Seniors utsläpp av Metylenklorid 

Närvarande: 22 personer 

1. Christer Bergström valdes till ordförande för mötet 

2. Cathrin Vinge valdes till sekreterare för mötet 

3. Katti Svedberg redogjorde för fakta och bakgrund i saken. Nedan listas i korta drag vad hon 

tog upp: 

- Samrådsmöte med närboende 30 aug 2021 18-19:30, efter en annons i Eskilstuna 

kuriren. Covidrestriktioner, endast 12 närvarande. Närboende vittnar om att de inte 

kände till mötet. Där sades att kemikalier kommer ingå i ett 100% slutet system. Man 

avfärdade oro med att OM det skulle läcka skulle det vara borta om 48 timmar pga 

halveringstiden. Det finns en upplevelse om att man vid mötet använde ett språk som 

gjorde saken svår att förstå. I efterhand är det osäkerhet kring om ordet metylenklorid 

ens användes vid mötet.  

- Metylenklorid, kallas även diklormetan är ett miljögift som är förbjudet sedan 1996 i 

Sverige. Har en kokpunkt vid 39 grader. Väger 2,9 ggr mer än luft. I Europa har den här 

mängden utsläpp aldrig godkänts tidigare. I Sverige har ämnet fasats ut de senaste 30 

åren och innan Seniors tillstånd låg utsläppen på 10-19 ton per år. Nu har alltså Senior 

fått tillstånd att använda 1355 ton /år. En mängs som enligt Åke Bergman, professor i 

Örebro och specialist på metylenklorid, anser vara häpnadsväckande. I samtal med 

professorn menar han även att ämnet stannar kvar i marken några månader. Men i det 

här fallet kommer det ju fyllas på kontinuerligt.  

- Kommunfullmäktige tog beslut i februari 24 om att ha kvar tillsynsansvaret för 

verksamheten. Företaget ska utföra egenkontroller och kommunen ansvarar för att det 

blir gjort. 

- Räddningstjänsten Eskilstuna har begärt att fabriken ska klassas som farlig, men fått 

avslag av länsstyrelsen.  

- IVL (Svenska miljöinstitutet) har gjort en spridningsbedömning. Men, i den har man 

räknat med att metylenkloriden är så utblandad med luft att det går att räkna med att 

den har samma densitet som luft. Dock har metylenklorid en densitet 2,9 ggr högre än 

luft, vilket gör att man helt missar downwasheffekten.  

- Katti har efterfrågat Länsstyrelsens rapport i ärendet, men har ännu inte fått den. 

- Naturskyddsföreningen har ej uttalat sig i ärendet. 

- Miljöprövningsdelegationen säger ja, efter en snabb process på endast 1,5 mån. 

- DA (Dagens Arbete) har gjort en genomlysande granskning av ärendet där det går att på 

ett tydligt sätt följa processen. 

 

4.  Christer Bergström ger en överblick av vad som blivit gjort för att skapa opinion. 

- Katti skapade en Facebook-grupp som vuxit enormt. Intresset är stort! 

- Christer har skapat flygblad och satt upp posters. Delade ut över 400 flygblad på picnic i 

parken. Har upplevt att på bara en vecka har kunskapen och intresset för saken ökat enormt! 

På flygbladet har Christer angett adressen klimatomsorg@gmail.com för de som vill engagera 

sig eller veta mer. Det dyker hela tiden upp nya mail! 

- Cathrin Vinge startade en digital namninsamling som nu är nära 4000 underskrifter. Pga 

denna har både radio och tidningar kontaktat henne och haft intervjuer. Intervju i P4 

Sörmland, samt artiklar i Eskilstunakuriren och E-folket.  

- Det finns även en ”styrgrupp” i en messenger-grupp som man gärna får anmäla sig till om 

man vill engagera sig lite mer. 

mailto:klimatomsorg@gmail.com


  

5. Vad ska vi göra framåt? 

-Mötet beslutar att skapa tre olika nya forum för arbetet. En ”grävande”- grupp, som läser på 

om ärendet. I den gruppen är Katti Svedberg sammankallande. Den andra gruppen har som 

ansvarsområde att planera ett öppet möte med allmänheten i augusti på Golfklubben. Den 

tredje gruppen kommer öppnas på Facebook med syftet att organisera aktivism kring saken. 

-Öppet möte kommer alltså ske i augusti och Katti Svedberg har kontaktat Golfklubben som 

tillåter oss att vara där.  

-Eventuellt kontakta Centrum för rättvisa. 

-Eventuellt kontakta Kalla Fakta. 

-Kontakta de fackliga på arbetsplatsen samt arbetsplatser i närheten som också riskerar att 

drabbas. 

-Förslag om folkomröstning för att förtydliga folkviljan kring fabriken. 

-12/9 håller Kommunfullmäktige öppet möte. Då ska ärendet upp och det är viktigt att vi 

finns där och bevakar. 

-Facebook-gruppen, Katti kommer få hjälp av Patrik och Alex.  

-Nästa möte 14/7 kl 16:00 hos Christer OCH digitalt via teams. Vill man delta digitalt behöver 

Katti få mailadress. 

 

 

6. Frågor som kvarstår 

- Är tillståndet baserat på ett slutet system, så som påstods på samrådet? Kan man påstå 

att det är ett slutet system när det beräknas släppa ut 900 ton per år? 

- Kan man påstå att ett samråd verkligen ägt rum? Har förutsättningarna för allmänheten 

att agera varit de rätta? Har man bjudit in tillräckligt många till samrådet med tanke på att 

man använt fel densitet på metylenklorid när man beräknat spridningseffekten? Det 

påstods på mötet att det skulle vara ett 100% slutet system. Har samrådet verkligen gett 

rätt information till närboende? 

- Senior påstår att de ska kunna återvinna 99,6%. Enligt Wellspect som själva fasat ut 

ämnet är det en uppgift man kan ifrågasätta, då de endast uppnådde 90% återvinning i 

sin process. 

- Europarådet bestämde nu i april nya direktiv kring utsläpp, Sverige har 22 månader på 

oss att ta fram nya lagar. Kan det vara så att man stressat fram tillstånd för att undkomma 

de nya lagarna? 

- Metylenklorid ska även forslas på vägarna fram till industrin. Har det gjorts 

riskbedömning för detta? 

- Vad är det som gör att mark-/fastighetsägare känner sig tystade och inte vågar kliva fram? 

- Varför ringer HR-chefen för Senior och skäller ut en av de som uttryckt sig i 

Facebookgruppen? 

 

7. Dokument vi söker 

- Länsstyrelsens rapport 

- Bilagorna som MP och V lämnat in i samband med deras reservation. 

 

8. Nästa möte 14/7 kl 16:00 (hos Christer Bergström, Strandgatan 2A i Eskilstuna samt digitalt) 

-Grävargruppen avger delrapport på hur långt de kommit. 

-Planeringsgruppen för det Öppna mötet på Golfklubben avger rapport kring sitt arbete. 


